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§ 11 KFKS 2021/1274 

Medborgarförslag om ett klimatsmart Nacka 
Inkom den 17 december 2021 

Beslut 
Kommunstyrelsens miljöutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår medborgarförslaget då bestämmelserna kring bygglovsplikt för 
solceller inom kulturhistoriskt värdefulla områden styrs av plan- och bygglagen och inte av 
kommunen. 

Ärendet 
Medborgarförslaget är att hus i kulturmiljöprogramområden ska slippa kravet på bygglov 
för att på så sätt underlätta och få fler att installera solceller på det egna huset. 
 
Bygglovsbefrielsen för solfångare och solcellspaneler gäller inte på byggnader eller inom 
bebyggelseområden som är särskilt värdefulla från kulturhistorisk synpunkt. Detta regleras i 
plan- och bygglagen (9 kap 3 c §) och är inget som Nacka kommun styr över. I Nacka 
kommun är bebyggelseområden som är särskilt värdefulla från kulturhistorisk synpunkt 
utpekade i kulturmiljöprogrammet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 16 februari 2022  
Bilaga 1 Medborgarförslaget  

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Henrik Unosson (S) och Peter Zethraeus 
(M), bifall till förslaget från enheten för strategisk stadsutveckling. 
 
Lisskulla Zayane (MP) yrkade att bygglovsavgiften tas bort för att sätta upp solceller på 
byggnader i kulturhistoriskt värdefulla områden men att det fortsatt behövs bygglov för 
solceller. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslaget från enheten för strategisk stadsutveckling mot Lisskulla 
Zayanes förslag och fann att miljöutskottet hade beslutat i enlighet med förslaget från 
enheten för strategisk stadsutveckling. 
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Protokollsanteckningar 
Henrik Unosson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna.  
”I förslaget lyfts fram att borttagandet av krav på bygglov för solceller inom 
kulturmiljöområden skulle innebära att fler skaffar och installerar solceller. Vi kan förstå att 
kostnaden för bygglov är en del i kalkylen när man investerar i solceller. Men inom dessa 
områden måste kommunen kunna ställa krav på utformning och liknande så att inte husen 
förvanskas.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet.  
”Vi tycker att det ska vara lätt att bidra till att ställa om Nacka, och även de som bor i 
kulturhistoriskt värdefulla områden ska ha rätt att sänka sina elkostnader och installera 
solceller utan bygglovsavgift. Samtidigt förstår vi poängen med att de kulturhistoriska 
värdena beaktas.  
Vi yrkar därför på att bygglovsavgiften tas bort för att sätta upp solceller på byggnader i 
kulturhistoriskt värdefulla områden men att det fortsatt behövs bygglov för solceller. (Detta 
kan finansieras med ”skatteväxling” inom bygglovstaxan eller på annat sätt som 
tjänstepersonerna finner lämpligt.)” 
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